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Protokół nr 54/2023 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 18 kwietnia 2023 r.  

w godz. od 15:50 do 17:05 w Urzędzie Miejskim  w Suwałkach oraz zdalnie za pomocy 

środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Karol Korneluk  

6. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

7. Stanisław Kulikowski – on- line 

 

W posiedzeniu udział wzięli:     

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

3. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

4. Bogusława Ołów – p.o. Naczelnika Wydziału Podatków i Opłat 

5. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

6. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydziału Gosp. Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego 

7. Małgorzata Dzierniejko – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy –on-line 

8. Maria Metelska  – Zastępca Dyrektora MOPR w Suwałkach 

9. Bogdan Jabłoński – Komenda Miejska Policji w Suwałkach 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy Radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Karol Korneluk zawnioskował o zdjęcie z porządku posiedzenia punktu nr 2 ponieważ 

zaplanowano spotkanie z pracownikami Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w 

Suwałkach.  

Poprosił Pana Prezydenta o potwierdzenie tego faktu. Temat ten powinien być wyjaśnione 

między Urzędem Miejskim jako organem prowadzącym a pracownikami placówki; jeżeli 

będzie taka potrzeba temat ten powróci na  kolejnym posiedzeniu Komisji. 

Roman Rynkowski potwierdził, że spotkanie zaplanowane jest na wtorek 25.04.2023 r. na 

godzinę 15.00. 

Kamil Lauryn -wobec braku uwag- poddał wniosek Radnego Karola Korneluka w sprawie 

zdjęcia punkty 2 z porządku dziennego. 

za pozytywną opinią głosowało               - 5 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 1 radny 
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W wyniku głosowania punkt 2 „Sytuacja bieżąca i koncepcja funkcjonowania w przyszłości 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Suwałkach” został zdjęty z porządku posiedzenia, 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 53/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 marca 2023 r. 

2. Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 

suwalskiego i miasta Suwałki za 2022 rok. 

3. Informacja Komendanta Miejskiego Powiatowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2022 roku. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2022 r. 

5. Informacja dotycząca funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Suwałkach za rok 2022. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie podniesienia wysokości 

wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny dom 

dziecka. 

8. Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach dotyczącej wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na szczepienie przeciw 

wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki 

na rok 2023 oraz określenia sezonu kąpielowego. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z szaletu 

miejskiego położonego na terenie Gminy Miasta Suwałki oraz powierzenia Prezydentowi 

Miasta Suwałk ustalania wysokości opłaty za korzystanie z szaletu miejskiego 

14. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej             

w Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki 

dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok. 

16. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 53/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 marca 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag, wobec czego Protokół nr 53/2023 z 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z 

dnia 21 marca 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 

suwalskiego i miasta Suwałki za 2022 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Kamil Korneluk zwrócił uwagę na rozbieżność danych znajdujących się w przedstawionej 

tabeli i w tekście. Zapytał, czym spowodowany jest wzrost liczby oficerów w 2022 roku. 

Bogusław Jabłoński poinformował, że o liczbie oficerów decyduje Komenda Wojewódzka 

Policji w Białymstoku; powstały nowe stanowiska oficerskie stąd wzrost liczby kadry 

oficerskiej. 

Adam Ołowniuk zapytał o informację na temat prób samobójczych wśród dzieci i 

młodzieży; ile takich zdarzeń miało miejsce w Suwałkach. 

Bogusław Jabłoński odpowiedział, że takimi danymi nie dysponuje natomiast ma dane na 

temat przestępczości.  

 Stanisław Kulikowski zapytał o przestępstwa związane z narkotykami, ze sprawozdania 

wynika, że nastąpił duży wzrost wykrytych przestępstw; czy jest to rzeczywisty wzrost tych 

przestępstw, czy przestępstwa te są lepiej i szybciej ścigane przez Policję. 

Bogusław Jabłoński odpowiedział, że wpływ na to miały te dwie przyczyny. Nadmienił, że 

problem narkotyków i przestępstwa związane z tym procederem są poważnym zagrożeniem w 

społeczeństwie. Policjanci są tak przygotowywani do służby żeby szczególnie te zagrożenia 

eliminować. 

Kamil Korneluk zwrócił uwagę na drastyczny wzrost liczby kradzieży samochodów; 

ilościowo ten wzrost nie jest duży ale inaczej przedstawia się to procentowo – dynamika 

wynosi 300%. Zapytał czym taka sytuacja jest spowodowana. 

Bogusław Jabłoński powiedział, że do tej sytuacji trudno jest się odnieść. Stwierdził, że               

w większości przypadków pojazdy były źle zabezpieczone, albo nie posiadały żadnego 

zabezpieczenia.   

Adam Ołowniuk zwrócił uwagę na zwiększenie liczby kradzieży w sklepach zwłaszcza              

w sklepach spożywczych, jakie są motywy takich działań. Zadał pytanie dotyczące pobicia, 
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napadu na kobiety na osiedlu Północ. Czy zdarzenia te można powiązać z osobami będącymi 

pod wpływem narkotyków. 

Bogusław Jabłoński nie wykluczył, że  napady na kobiety przez osoby będące pod wpływem 

narkotyków są ze sobą powiązane. Trwa postępowanie wyjaśniające. Potwierdził, że 

następuje wzrost kradzieży w sklepach; z analizy sytuacji wynika, że kradzieży dokonują 

osoby uzależnione jak również obcokrajowcy. 

Kamil Lauryn w imieniu mieszkańców Miasta skierował  prośbę o zwrócenie bacznej uwagi 

na to co dzieje się pod galerią Plaza. Dociera informacja w tym miejscy zbiera się młodzież, 

pojawiają się narkotyki, zdarzają się bójki i pobicia. Uczestnikami tych zdarzeń są coraz 

częściej obcokrajowcy. Do niebezpiecznych zdarzeń dochodzi w godzinach wieczornych. 

Jedno z takich zdarzeń było przedmiotem postepowania Policji; poszkodowany – obywatel 

Ukrainy trafił do szpitala pobity,  z pociętą twarzą; zapytał o efekty tego postępowania. 

Bogusław Jabłoński przyjął do wiadomości zgłoszone problemy, przekaże je Komendantowi 

oraz zapewnił, że poleci policjantom częstsze patrole w tym terenie. Nadmienił, że policja 

otrzymywała zgłoszenia o złym parkowaniu pod Plazą natomiast nie było zgłoszeń odnośnie 

rozboju. Nie ma wiadomości na temat zdarzenia, o które pytał Radny Lauryn.  

 

Ad pkt. 3 
Informacja Komendanta Miejskiego Powiatowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 

bezpieczeństwa Miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2022 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa nie wnieśli wniosków i uwag, 

wobec powyższego Przewodniczący Komisji stwierdził, że  Informacja Komendanta 

Miejskiego Powiatowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta 

Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2022 roku została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2022 

roku. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali             

i zapytał o wnioski i uwagi.     

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 
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Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji 

Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego o i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta 

Suwałki w 2022 r. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja dotycząca funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy                           

w Suwałkach za rok 2022. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Informacja dotycząca funkcjonowania 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Suwałkach za rok 2022 została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki. 

Ocena stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Ocena zasobów pomocy społecznej za 

rok 2022 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki została przyjęta. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie podniesienia wysokości 

wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny dom 

dziecka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 
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Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie 

podniesienia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych oraz 

prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali             

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Informacja z realizacji Programu 

„Suwalska Karta Mieszkańca” została przyjęta. 

  

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej                            

w Suwałkach dotyczącej wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na szczepienie przeciw 

wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Karol Korneluk zapytał o i o przebieg realizacji i  zainteresowanie tym programem . 

Dorota Szczęsna poinformowała, że nie jest to już program polityki zdrowotnej a przyjęte 

Uchwałą Rady Miejskiej działania, które pozwoliły na refundację nierefundowanej części za 

szczepionkę przez NFZ. W roku 2022 wyszczepiło się 37 osób, w tym 11 chłopców. W roku 

bieżącym jest to stan na etapie przygotowania projektu uchwały: 23 osoby, w tym 6 

chłopców. 

Stan ten może się zmienić, gdyż wnioski ciągle wpływają. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Miejskiej w Suwałkach dotyczącej wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na szczepienie 

przeciw wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki 

na rok 2023 oraz określenia sezonu kąpielowego 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Adam Ołowniuk zapytał, czy  kąpieliska będą miały zapewnioną wymaganą liczbę 

ratowników. Informacje o poszukiwaniu ratowników przez OSiR pojawiły się w lokalnych 

mediach. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że w ubiegłym roku notowano deficyt ratowników. Nie ma 

informacji w tym temacie na 2023 r. Pytanie  o zapewnienie kadry ratowniczej  na 

kąpieliskach skierowane zostanie do  Dyrektora OSiR-u. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie 

Miasta Suwałki na rok 2023 oraz określenia sezonu kąpielowego 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 
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Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji          

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

  

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z szaletu 

miejskiego położonego na terenie Gminy Miasta Suwałki oraz powierzenia 

Prezydentowi Miasta Suwałk ustalania wysokości opłaty za korzystanie z szaletu 

miejskiego 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Karol Korneluk zapytał czy obiekt znajdujący się przy ul. Noniewicza będzie czynny. 
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Czesław Renkiewicz  poinformował, że obiekt ten prawdopodobnie należy do 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. Wcześniej na terenie Miasta usytuowanych było 

więcej szaletów miejskich; zweryfikuje informacje na temat tego obiektu i przekaże ją 

Państwu Radnym.  

Karol Korneluk stwierdził, że jeżeli szalet ten nie funkcjonuje to należałoby zastanowić się 

nad zdemontowaniem tego obiektu. 

Czesław Renkiewicz  zapytał  Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni Tomasza Drejera czy szalet 

miejski jest na stanie Zarządu. 

Tomasz Drejer odpowiedział, że w dyspozycji ZDiZ jest szalet znajdujący się na tyłach  filii 

Urzędu Miejskiego na ulicy Noniewicza; jednocześnie potwierdził, że szalet o którym mówił 

Radny Korneluk jest własnością PWiK. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

korzystania z szaletu miejskiego położonego na terenie Gminy Miasta Suwałki oraz 

powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk ustalania wysokości opłaty za korzystanie z szaletu 

miejskiego. 

Opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej             

w Suwałkach w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki 

dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu  

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytał o wnioski i uwagi 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2024 rok została przyjęta. 

 

Ad pkt. 15 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22  do protokołu 

 

Kamil Lauryn  poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali        

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Karol Korneluk  zauważył, że w § 17 ust.7.7 widnieje prawdopodobnie błąd pisarski; zbędna 

jest jedna cyfra 7. Ponadto powinien znaleźć się zapis, że tablica informacyjna powinna się 

znajdować w widocznym miejscu.. 

Artur Radzewicz powiedział,   że w  § 17 ust. 7 jest zapis projekt o działaniu miękkim                         

w trakcie realizacji obowiązkowo musi posiadać tablicę informacyjną. 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że ten zapis będzie skorygowany; zobowiązał 

Naczelnika Wydziału Inwestycji do wprowadzenia autopoprawki. 

Karol Korneluk  zaapelował do Członków Komisji powołanej przez Prezydenta Miasta do 

weryfikacji wpływających wniosków żeby spełniały kryteria oraz koszty założone w 

budżecie. 

Kamil Lauryn  zauważył, że dużym problemem jest hala pneumatyczna, która miała być 

zrealizowana z budżetu obywatelskiego. Jeżeli dany projekt nie spełnia wymogów, to środki 

finansowe powinny przejść na kolejny projekt; dlaczego tak się nie stało. Poszkodowany jest 

niezrealizowany projekt, na który oddano 7 000 głosów oraz projekt na który oddano 2 000 

głosów bo też nie został zrealizowany. Jest to jedną z  przyczyn zmniejszenia liczby osób 

głosujących.  

Czesław Renkiewicz powiedział, że wobec takich zarzutów w uchwale powinien znaleźć się 

zapis mówiący o tym, że wybierane będą do realizacji tylko takie projekty które będą 

wykonane do końca roku. Jeżeli przyjmując ciężar przygotowania, uzgodnień, odstępstw od 

warunków technicznych od wszystkich  którzy w procesie przygotowania inwestycji muszą 

uczestniczyć wkracza się w kolejny rok jako wydatki niewykazujące do końca czerwca,to nie 

jest to inwestycja finansowana z budżetu obywatelskiego a jako planowa inwestycja. 

Wykonawca ma termin realizacji przykładowo do końca września – nie wywiązuje się z 

terminu. Realizacja projektów z budżetu obywatelskiego to jest duże zadanie inwestycyjne. 

Wyraził zadowolenie, że projekt budowy hali pneumatycznie nie zostanie zrealizowany. Po 

realizacji projekt ten w utrzymaniu byłby bardzo kosztowny; przy dzisiejszych cenach gazu 

na utrzymanie balonu ogrzewanego przez ciepłe powietrze wydawane były by olbrzymie 

koszty. 

Błędem Samorządu jest odbudowanie basenu w Szkole Podstawowej Nr 10 zamiast zajęciem 

się basenem znajdującym się na terenie Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

Jeżeli w uchwale znajdzie się zapis, że komisja weryfikująca będzie oceniała pod względem 

możliwości realizacji w danym roku budżetowym, to duże projekty będą ocenione przez 

Wydział Inwestycji, pod kątem możliwości wykonania uwzględniając przetargi, zlecenia 

wykonania dokumentacji; jeden przetarg na zlecenie dokumentacji technicznej, wyłonienie 

wykonawcę to proces długotrwały. 
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Artur Radzewicz poinformował, że w tym stanie prawnym uzyskanie pozwolenia, 

uzgodnienie projektu i wybudowanie danego obiektu w ciągu roku jest praktycznie 

niemożliwe. 

Kamil Lauryn zapytał dlaczego nie jest realizowany zapis mówiący, że jeżeli wygranego 

projektu nie da się zrealizować, to za wybrany do realizacji uznaje się ten projekt, który 

otrzymał większą liczbę ważnych głosów. 

Artur Radzewicz poinformował, że zamierzenia były dobre bo była wola ukończenia 

realizacji projektu w ciągu roku. Ale uwarunkowania, które powstały – uzyskanie odstępstwa 

od Komendanta Wojewódzkiego Straży Pożarnej znalazły się u Komendanta Głównego 

Straży Pożarnej w Warszawie. Następną przeszkodą były odstępstwa od warunków 

technicznych; to spowodowało przeciągnięcie się procedury i przekroczenie terminów 

ustawowych. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że środki finansowe przeznaczone na budżet obywatelski są 

to pieniądze Miasta; nie ma znaczenia czy finansowane są projekty zgłoszone przez 

mieszkańców czy na podstawie decyzji Rady Miejskiej. Zdarza się, że nie wszystkie projekty 

udało się zrealizować jak przykładowo projekt dotyczący budowy hali pneumatycznej.                  

Z perspektywy czasu – lepszym rozwiązaniem będzie powstanie w tym miejscu lekkiej hali 

sportowej. Nadmienił, że dyrektorzy miejskich jednostek organizacyjnych przy podpisywaniu 

zgody na realizacje danego przedsięwzięcia powinni zasięgnąć opinię o realnych 

możliwościach realizacji. 

Kamil Lauryn zgodził się z wypowiedzią Prezydenta, jednocześnie oświadczył, że 

mieszkańcy oczekują zrealizowania danych zadań a budżet obywatelski jest właśnie takim 

zadaniem. Nie może być taka sytuacja, że kwota przeznaczona na niezrealizowany projekt 

przekazana została na inny cel. 

Artur Radzewicz podkreślił, że dyskusja  dotyczy tylko jednego, niezrealizowanego 

projektu; 

Podkreśli, że pozostałe zgłoszone przez mieszkańców projekty są realizowane 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że realizacja  dużych projektów przechodzi na kolejny 

rok. 

Kamil Lauryn zapytał, co można zrobić w przypadku niezrealizowania danego projektu, czy 

można przekazać środki na kolejny projekt.  

Artur Radzewicz przypomniał, że w projekcie uchwały jest zapis mówiący o tym, że                     

w przypadku podjętej decyzji o odrzuceniu ułomnego projektu niemożliwego do realizacji           

w ciągu roku budżetowego i zostaje pewna kwota to przesunięta zostanie na następne 

projekty. Dopóki nie ma rozstrzygnięcia w przetargu a  różnica kwoty wynosi 400 tyś zł.- to 

nie można podjąć żadnych działań. 

Czesław Renkiewicz  stwierdził, że w przypadku dużych przedsięwzięć zgłoszonych przez 

mieszkańców zadaniem Komisji oceniającej zgłoszone projekty jest szczegółowa weryfikacja 

możliwości realizacji. 

Nadmienił, że dobrą praktyką działalności samorządu mimo  niezrealizowania danego 

projektu sprzed np. dwóch lat a znając preferencje mieszkańców – jest możliwość  wpisania 

takiego projektu  jako zadanie do budżetu Miasta. Ale działanie takie musiała by wyrazić 

zgodę Rada Miejska. 
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Adam Ołowniuk zapytał o zaawansowanie realizacji projektu obywatelskiego  dot. tężni. 

Nadmienił, że mieszkańcy sugerują, że solanka nie będzie się nadawała. 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że ogłoszony jest przetarg. Wpłynęły dwie oferty 

różniące się cenowo; trwa sprawdzanie, czy tańsza oferta jest do wykonania. Jeżeli będzie 

realna to pozostaje 400 tyś zł.- na realizację kolejnego projektu. 

Nadmienił, że jest duże zainteresowanie tężnią wśród mieszkańców, głównie spacerujących 

bulwarami. Wyraził nadzieję, że projekt tężni solankowej zostanie w roku bieżącym 

zrealizowany 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało               - 5 Radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 2 Radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych                    

z mieszkańcami Miasta Suwałki dotyczących Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2024 

rok.  

Opinia stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Wolne wnioski.  

 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że zgodnie z sugestią Radnych Rady Miejskiej 

planowana jest zmiana strefy taxi. Wydział Komunikacji Urzędu Miejskiego przygotował 

propozycję, która zostanie przedstawiona e-mailem Radnym przed konsultacjami                             

z mieszkańcami.. 

Kamil Lauryn  nawiązał do pytania zadanego na poprzednim posiedzeniu Komisji 

skierowanego do Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie; chodziło o przesłanie 

zestawienie delegacji służbowych pracowników MOPR w Suwałkach. Otrzymane zestawienie 

nie było kompletne, nie podano ilości osób, informacji, gdzie te osoby były delegowane i jaki 

to był koszt. Otrzymane drugie zestawienie nie pokrywało się z pierwszym. Dane są niepełne 

lub umieszczone w jednym zestawieniu a w drugim już nie. Stwierdził, że dwie pozycje są 

ukryte i prosił o podanie powodu zaistniałej sytuacji. 

Karol Korneluk zapytał o wspomniane w  Informacji MOPR  posiedzenie Rady Seniorów 

działającej przy Marszałku Województwa Podlaskiego. Udział w tym posiedzeniu Pan Leszek 

Lewoc jako Dyrektor Miejskiego Ośrodka  Pomocy Rodzinie; zaś na posiedzenie Podlaskiej 

Rady Pożytku Publicznego udał się jako przedstawiciel organizacji pozarządowych. Zapytał 

czy funkcję przedstawiciela wykonuje w ramach swoich obowiązków służbowych czy jako 

przedstawiciel organizacji, która delegowała do tego gremium. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że Dyrektor MOPR na udział w posiedzeniu Rady 

Seniorów jest delegowany, natomiast na posiedzenie Podlaskiej Rady Pożytku Publicznego 

wyjeżdża prywatnie. 
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Karol Korneluk  upewniał się, czy absencja na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa podyktowana jest urlopem. 

Dorota Szczęsna potwierdziła urlop wypoczynkowy Pana Leszka Lewoca dnia 18.04.20223 

r. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że zdarzają się różnice zdań między propozycjami 

delegacji Dyrektora MOPR a punktem widzenia Samorządu. Dyrektor Lewoc jest bardzo 

zaangażowany w różną działalność, zasiada w różnych gremiach. Traktować to należy jako 

cechę pozytywną, ale czasami należy oddzielić pracę zawodową od pracy społecznej. 

Jarosław Kowalewski nawiązał do swojej prośby zgłoszonej na poprzednim posiedzeniu 

Komisji dotyczącej zwiększenia ilości koszy na śmieci na osiedlu Piastowskim. Czy jest już 

wiadomo, ile i w jakich miejscach kosze zostały usytuowane. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że temat został przekazany do Zarządu Dróg i Zieleni            

i zostanie zrealizowany do końca kwietnia. 

Tomasz Drejer odpowiedział, że końca kwietnia br kilka koszy zostanie ustawionych przede 

wszystkim na ulicy Jagiełły i ulicy Grunwaldzkiej. Pomocną byłaby sugestia mieszkańców,       

w którym miejscu najbardziej jest potrzebny taki sprzęt. 

Jacek Juszkiewicz zauważył, że z pewnością kosz na śmieci jest bardzo potrzebny na ulicy 

Mieszka I oraz na ulicy Jagiełły i na ulicy Grunwaldzkiej. 

Kamil Lauryn  zwrócił się z prośbą do Dyrektora ZDiZ o usytuowanie dwóch koszy na 

śmieci 

na  rondzie  Utrata przy sklepie Aldi 

Tomasz Drejer poinformował, że Zarząd Dróg i Zieleni dysponuje 10 sztuk koszy na śmieci    

i we wspomnianych miejscach będą ustawione. 

Adam Ołowniuk wspomniał o remoncie i braku parkingu na ulicy Franciszkańskiej. W 

rejonie ulicy Szpitalnej została wydana zgoda na lokalizację miejsc postojowych; zapytał, czy 

działki na których będą zlokalizowane parkingi są w okolicy ulicy Franciszkańskiej. 

Zaproponował, aby Wydział Architektury przeanalizował plany zagospodarowania 

przestrzennego i rozważył możliwości wybudowania miejsc parkingowych. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że jest projekt związany z budową parkingu. Urząd 

Wojewódzki wydający pozwolenie jest na stanowisku, że tego parkingu nie może być. 

Zaproponował, aby przedyskutować temat z Naczelnikiem Wydziału Inwestycji ewentualne 

możliwości przy okazji realizacji miejsc parkingowych przy ulicy Szpitalnej. 

Poinformował o wniosku dotyczącym budowy miejsc parkingowych między ulicą Szpitalną      

a Bulwarową; wyrażona została zgoda na budowę kilku miejsc parkingowych na w tym pasie 

na działce należącej do Miasta. 

Adam Ołowniuk w nawiązaniu do wniosku skierowanego do Prezydenta Miasta w sprawie 

utworzenia na bulwarach Beachbaru, zapytał czy wskazane zostało miejsce usytuowania.  

Czesław Renkiewicz poinformował, że faktycznie wpłynął  wniosek o wydanie zezwolenia 

na prowadzenie przez kilka miesięcy w roku  Beachbaru na terenie bulwarów suwalskich. 

Zaproponowane zostało usytuowanie między budynkiem Kolumny Transportu Sanitarnego        

a budynkiem Starej Łaźni. W tym miejscu nie może nic powstać bo jest trwałość projektu. 

Wprowadzając kogoś na ten teren i pobierając opłaty za korzystanie konieczna była by 

zmiana projektu i zwrot części przyznanej dotacji. Ze środków wewnętrznych była 

realizowana część projektu pomiędzy budynkiem Starej Łaźni i mostem przy ulicy 24 
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Sierpnia i właśnie ten teren został wskazany na prowadzenie działalności Beachbaru. 

Propozycja ta spotkała się                        z dezaprobatą ze strony najemcy kawiarenki 

działającej na terenie Starej Łaźni.  Ze strony Miasta nie przeszkód aby taki bar funkcjonował 

w sezonie letnim. Zorganizowane zostało spotkanie z wnioskodawcą i prowadzącą 

kawiarenkę w celu podjęcia ostatecznej decyzji w tym temacie. 

Grzegorz Krysa powiedział,  że osoba prowadząca kawiarenkę przekazała informację, że 

porozumienie zostanie osiągnięte w zakresie współegzystowania na tym niewielkim obszarze. 

Wspólnie ma być złożone pismo do Zarządu Dróg i Zieleni w tej sprawie. 

Karol Korneluk – w nawiązaniu do Zarządzenia nr 149/2023  Prezydenta Miasta Suwałk            

z dnia 17 kwietnia 2023 r. dot. oferty konkursu realizacji Pikniku Rodzinnego 

Franciszkańska, zapytał o terminy, ponieważ w tym Zarządzeniu są dwa różne terminy 

realizacji zadania. 

Grzegorz Krysa prawdopodobnie w drugi termin dotyczy rozliczenia, gdyż jest to projekt 

finansowany z budżetu obywatelskiego. Sprawa ta zostanie sprawdzona i wyjaśniona. 

Kamil Lauryn zapytał o remonty przejść dla pieszych. Po położeniu nowego asfaltu nie ma 

pasów; czy to jest realizacja jakiegoś projektu mającego na celu stworzenia bezpiecznych 

przejść. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że na chwilę obecną nie są realizowane żadne projekty 

dotyczące przejść dla pieszych. Miasto otrzymało środki finansowe na realizację projektu 

„bezpieczne przejście”; nie ma jeszcze ogłoszonego przetargu na realizację tego zadania. 

Działania na przejściach dla pieszych to po prostu poprawianie stanu nawierzchni. 

Tomasz Drejer poinformował, że prace na przejściach dla pieszych polegają na 

przygotowaniu zniszczonej nawierzchni do zastosowania bezpiecznych przejść. Faktycznie 

przetarg w tym temacie jeszcze się nie odbył, ogłoszony zostanie w miesiącu maju. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że jest jeden projekt dotyczący poprawy bezpieczeństwa 

Na przejściach dla pieszych i nie tylko, zostanie zakupione miasteczko rowerowe mobilne. 

Został złożony kolejny projekt na poprawę doświetlenia. W miarę pozyskiwanych środków 

projekty w tym temacie będą sukcesywnie realizowane. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i wniosków.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

podziękował radnym i gościom za udział w posiedzeniu. Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
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Protokół sporządziła: Danuta Skucz Wolne wnioski.  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 
 


